
MARIO ŽUPAN:  

- Hvala predsjedniče, gradonačelniče, zastupnice i zastupnici,  

znači vidim ovih dana se otvaraju projekti vrtića, izgradnje. Sve su to dobri projekti koje 

je još i bivša i sadašnja vlast nastavlja. Imamo projekte po hitnoj proceduri kao i danas, kao 

danas što imamo jednu točku oko zakupa za izgradnju vrtića u Sesvetama. Sve je to lijepo i 

krasno i sve će to bit samo će proć određeno razdoblje pa ja bi pitao vas a i zamjenicu koja više 

u tome sudjeluje, a i danas imamo dvije točke dnevnog reda oko vrtića, po našoj procjeni 

korektno je, mislimo da oko 7 tisuća djece će bit ove godine a kroz jedno dva tjedna počinje 

ciklus za upis u dječje vrtiće pa nas zanima uz ove vaše točke i modele kako će bit upisana sva 

ta djeca, da li će bit upisana i na koji način će se rješavat ona djeca koja neće dobit dječji vrtić 

u Zagrebu.  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Hvala lijepo. Odgovor će dati gradonačelnik Tomislav Tomašević. Izvolite 

gradonačelniče.  

 

TOMISLAV TOMAŠEVIĆ:  

- Zamjenica gradonačelnika će odgovorit.  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Zamjenica Danijela Dolenec izvolite.  

 

DANIJELA DOLENEC:  

- Evo hvala vam zastupniče Župan na prilici da adresiram to pitanje. Svi se skupa 

sjećamo da je na prošloj sjednici, prije prošle sjednice Gradske skupštine ovdje bio prosvjed 

roditelja odgojitelja i podsjećamo da tek nakon što smo obranili zakonitost izmjena svoje mjere 

smo mogli osigurati sva sredstva koja su potrebna a da preokrenemo negativan trend u kojem 

godinama Grad Zagreb nije pratio zapravo potrebe roditelja i obitelji u Zagrebu za vrtićkim 

mjestima. Tako da mislim da to vrijedi stalno podsjećati da iako su postojali, postojale su ja bih 

rekla razne projektne dokumentacije ranije ali sredstva osigurana u proračunu i napravljeni svi 

koraci imovinsko-pravni pa i prijave na europske projekte itd. tek su sada rađeni, dakle u 

proteklih godinu dana. I kao što znate, izvijestili smo o tome, 12 ugovora smo potpisali koja su 

sufinancirana, doduše s četvrtinom. Rekla sam jutros već sada smo obavezali se na 42 milijuna 

eura iz proračuna za izgradnju. Znači to su ogromna neviđeno dakle velika sredstva u proračunu 

2023., 2024. pa i dalje kako će trebat. Prijavit ćemo još jer to nije dovoljno, jer smo upravo u 

ovom prvom valu investicija pokrivali više istočni dio grada znajući da od tamo dolazi najveći 

povećani interes.  

Sad samo da ciljano odgovorim vezano uz što očekujemo na ovim upisima. Prošle, dakle 

na prošloj sjednici Gradske skupštine tu je ranije dakle bio prosvjed na kojem se govorilo o 10 

tisuća djece. Znači to treba prvo opet, vrijedi ja mislim demantirat u interesu šire javnosti. Mi 

ukupno u Zagrebu ne dobijemo toliko zahtjeva za upis. Ukupno dakle godišnje. A što se tiče 

dakle djece za koju skrbe korisnici mjere roditelj odgojitelj govori se o ukupno oko 18 tisuća 

ljudi, dio kojih su punoljetni. Dakle to sam već govorila, preko 6,5 tisuća su mladi stariji od 15 

godina a po našim procjenama vrtićke dobi je oko 3 tisuće djece. Dakle ukoliko bi se svi prijavili  

……(Zvučni signal vremenskog ograničenja)……  

mi ćemo imati maksimalno 3 tisuće više zahtjeva ove godine.  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Hvala lijepo zamjenice. Imamo zahtjev za dodatnim objašnjenjem pa ćete moći onda 

dodatno objasniti.  



Zastupnik Mario Župan.  

 

MARIO ŽUPAN:  

- Hvala zamjenice.  

Apsolutno se u većini stvari slažemo. Znači mi nismo rekli samo mjera roditelj odgojitelj 

nego oko 7 tisuća vrtićke djece je naša procjena i s tom mjerom. Znači imali ste prošle godine 

oko 3 tisuće 600, pa onda fali neki papir pa nemaju uvjete ili imaju, pa do godinu dana starosti. 

Međutim naše je pitanje kako ćete riješit tih 7 tisuća djece ako će ih bit, do 7 tisuća djece. I evo 

možemo proširit koliko do 9. mjeseca će bit novih kapaciteta kad kreće i nova školska godina, 

a na kraju krajeva koliko ćemo imat kapaciteta za djecu u 9. mjesecu? Znači na ove postojeće 

kapacitete, svi znamo DPS, kakav je, šta je oko vrtića. Na kraju krajeva u istočnom dijelu grada 

još fali tih vrtića jer evo i kolega Herman i Goluža su u Petrovoj bolnici pa od 10 porođaja skoro 

mi je rek'o 6 ili 7 dolazi iz istočnog dijela grada, Dubrava, Peščenica i Sesvete recimo u Petrovu 

bolnicu.  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Hvala zastupniče.  

Dodatno pojašnjenje, zamjenica gradonačelnika Danijela Dolenec. Izvolite.  

 

DANIJELA DOLENEC:  

- Može dakle tako sam računala, hvala vam na prilici da još dodatno pojasnim.  

Znači mi smo prošle godine na upisima na kraju kad smo dakle izvijestili o ukupnom 

broju upisane djece imali oko 1300 djece koja su ispunjavala uvjete, dakle po svim ovim 

kriterijima kakve zapravo sada prenosimo i u novoj odluci a koja nisu mogla biti upisana. Znači 

samo da podsjetim da mi dakle smo preuzeli odgovornost i obavezu sustava koji je neadekvatno 

rješavao pitanje zahtjeva za vrtiće već od ranije. I pokrenuli sve ove i pripremili i dobili projekte 

i ugovorili i počeli izgradnju i sad gradimo, 6 vrtića je sada, dakle su gradilišta i nova gradilišta 

će nicati tijekom ove godine.  

Kako će izgledati ovi upisi? Znači ono što znamo je da jedan dio tih vrtića će biti gotov 

do početka rujna i računamo na oko 500 novih mjesta, dakle u ukupnoj masi mjesta u gradskim 

vrtićima. A onda jedan dio ovih prenamjena koje su dio NPOO projekata će biti gotovi u 

listopadu, u studenom, u prosincu, u siječnju i kako se budu otvarali ti manji objekti koji su 

redom u Sesvetama, Donjoj, Gornjoj  Dubravi, na Žitnjaku većim dijelom iako radimo i na 

projektima na zapadu grada, tako ćemo popunjavati dodatna mjesta.  

Znači treba reći, danas ćemo, vjerojatno kasnije danas imati priliku razgovarati o upisnoj 

politici. Mi imamo i dodatni izazov jer je mijenjan Zakon o predškolskom odgoju koji je stavio 

veliki prioritet na djecu iznad četiri godine i to sad ulazi i u našu odluku. Kasnije ćemo danas o 

tome razgovarat. Znači imamo dva izazova istovremeno. Neki broj djece koja će zatražiti upis 

a nisu ranije ti roditelji tražili upis i obaveza gradskih vrtića da apsolutno prioritiziraju djecu 

koja su starija od četiri godine. Tako da stvarno kako će izgledati upisi ćemo znati kad dobijemo 

stvarni interes i ja ću biti vrlo na raspolaganju obrazlagati svaki korak upisnog postupka ove 

godine.  

Hvala.  

 

 


